
Protokół Nr IV/XXX/05

z sesji Rady Gminy Wisznia Mała

z dnia 23 lutego 2005 roku

    Obrady Rady Gminy Wisznia Mała rozpoczęły się o godzinie 9.00 w Ośrodku 
Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  w  Wiszni  Małej.  Przewodniczącym  obrad  został  
Przewodniczący  Rady  Gminy  p.  Henryk  Idaczyk.  Przewodniczący  stwierdził  
prawomocność obrad. Na sali obecnych było trzynastu członków Rady Gminy.  
Nieobecny był pan Stanisław Wardziak i Kazimierz Stefaniak. Lista obecności  
stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. Na sali posiedzeń obecni byli  
również:  Wójt  Gminy  Stanisław  Moik,  Zastępca  Wójta  Jakub  Bronowicki,  
Skarbnik  Gminy  Maria  Januszek  oraz  Wiceprzewodniczący  Rady  Powiatu 
Trzebnickiego Andrzej Brewka.
     Na wstępie głos zabrał p. Andrzej Brewka informując radnych, że zostało 
utworzone  Stowarzyszenie  „Uśmiech  Dziecka”  działające  na  rzecz  osób 
niepełnosprawnych. Działalność tego stowarzyszenia na terenie naszej gminy 
byłaby  bardzo  pożądana,  gdyż  także  i  u  nas  jest  wielu  niepełnosprawnych.  
Pojawiła się szansa na zorganizowanie warsztatów zajęciowych dla tych osób.  
Wkrótce zostanie odbędzie się  zebranie na ten temat dla zainteresowanych. O 
terminie  zostaną  Państwo  powiadomieni  –  powiedział  Wiceprzewodniczący  
Rady Powiatu p. Andrzej Brewka.
Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek sesji :

1. Uchwała w sprawie zmian budżetu gminy na rok 2005.
2. Uchwała o zamiarze likwidacji filii szkoły podstawowej.
3. Uchwała  w sprawie  regulaminu przyznawania  dodatku  za  wysługę  lat  

nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych Gminy Wisznia 
Mała.

4. Uchwała w sprawie wysokości oraz szczegółowych zasad przyznawania i  
wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego.

5. Uchwała  w  sprawie  wystąpienia  o  ustalenie  nazwy  obiektu 
fizjograficznego Wiszniak.

6. Uchwała  w  sprawie  wystąpienia  o  ustalenie  nazwy  miejscowości  
Biskupice.

7. Uchwała w sprawie wystąpienia o ustalenie nazwy miejscowości Cienin.
8. Uchwała w sprawie wystąpienia o ustalenie nazwy miejscowości Raków.
9. Sprawy różne.

Radni  jednogłośnie  przyjęli  proponowany  porządek  obrad  oraz  protokół  z  
poprzedniej sesji Rady Gminy z dnia 09 lutego 2005 r.



    Przewodniczący Rady Gminy Henryk Idaczyk oddał głos skarbnikowi gminy  
p.  Marii  Januszek,  która  przedstawiła  uzasadnienie  do  podjęcia  uchwały  w 
sprawie  zmian w planie  budżetu  gminy  na  2005 r.  Stwierdziła,  że  podstawą 
zwiększenia dochodów budżetowych były środki finansowe otrzymane wskutek 
kradzieży  od  firm,  w  których  ubezpieczono  sprzęt  komputerowy  Szkoły 
Podstawowej  w  Strzeszowie.  Otrzymaną  kwotę  12.719  zł  przeznacza  się  na 
ponowny  zakup  w  celu  odtworzenia  sali  komputerowej  w  tej  jednostce  –  
powiedziała  M.  Januszek.  Z  kolei  kwotę  3.500  zł  w  ramach  przeniesienia 
środków  w  dziale  600  przeznacza  się  na  sfinalizowanie  zakupu  gruntów  w 
Krynicznie  z  przeznaczeniem  na  plac  manewrowy  autobusu  szkolnego.  
Natomiast  kwotę  14.250  zł  w  wyniku  zmniejszenia  wydatków  w  dziale  750  
przeznacza się na :

• 8.250 zł  zapłata należności  za plan urządzeniowo-rolny gminy Wisznia 
Mała

• 6.000  zł  opłaty  na  rzecz  Urzędu  marszałkowskiego  Województwa 
Dolnośląskiego za korzystanie ze środowiska za umieszczenie odpadów 
na składowisku za IV kwartał 2004 r.

Skarbnik Maria Januszek stwierdziła także, że zaplanowane środki w budżecie  
gminy  na  2005 r.  dla  działu  921 i  926 nie  ulegają  zmianie  poza zmianą w 
paragrafie  klasyfikacji  budżetowej.  Radni  nie  wnieśli  uwag.  Przewodniczący 
odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w planie budżetu gminy na 2005 rok.  
Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie.  Otrzymała  ona  nr  IV/XXX/189/05  i  
stanowi ona załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.
   Kolejnym punktem porządku obrad była uchwała o zamiarze likwidacji filii  
szkoły  podstawowej  w  Piotrkowiczkach.  Przewodniczący  obrad  oddał  głos  
Wójtowi  Gminy  p.  Stanisławowi  Moik.  Przypomniał  on  radnym,  że  już  w 
ubiegłym roku ten temat był poruszany na sesji Rady Gminy. Wtedy to zawarto 
ugodę pomiędzy Radą Gminy a rodzicami, w myśl której do rozmów na temat  
likwidacji  filii  wróci się w roku 2005. Tak też się dzieje.  Na dzisiejszej sesji  
informujemy radnych, że zwróciliśmy się do rodziców i nauczycieli ze szkoły w  
Piotrkowiczkach,  aby wyrazili  swoją opinię  w tym zakresie.  Uchwała dzisiaj  
podjęta zostanie przedłożona Dolnośląskiemu Kuratorowi Oświaty,  a dopiero 
potem nadejdzie  moment  podjęcia  uchwały  o  likwidacji.  Mamy  nadzieję,  że  
będzie to z korzyścią dla dzieci. Nauczyciele z tej placówki i pracownicy obsługi  
zostaną zatrudnieni w innych placówkach oświatowych na terenie naszej gminy  
–  powiedział  Wójt  Stanisław  Moik.  Następnie  głos  zabrał  radny  Tadeusz  
Iwaszuk,  który  poinformował,  że  bardzo  trudno  na  naszym  terenie  znaleźć  
sponsorów, a założenie stowarzyszenia rodziców okazało się niemożliwe. Radny  
Czesław Nasionek zapytał w jaki sposób zostaną zagospodarowane budynki po  
szkole? Wójt Gminy stwierdził, że budynki częściowo są zagospodarowane, bo  
posiadają  lokatorów.  Natomiast  pomieszczenia  po  salach  lekcyjnych  będą 
wykorzystane zgodnie z potrzebami miejscowego społeczeństwa. Pojawiła się 
propozycja zorganizowania tam stałej wystawy sztuki ludowej np. hafciarstwo,  



plastyka itp. Jest możliwość prowadzenia tam zajęć zainteresowań. Na pewno 
będzie  to  wymagało  zaangażowania  miejscowego  społeczeństwa,  ale  efekty  
mogą  być  interesujące  -  powiedział  Wójt  Gminy.  Przewodniczący  odczytał  
projekt uchwały o zamiarze likwidacji filii szkoły podstawowej. Uchwała została  
przyjęta jednogłośnie. Otrzymała ona nr IV/XXX/190/05 i stanowi ona załącznik  
nr 3 do protokołu z obrad Rady Gminy.
    Następny punkt  porządku obrad dotyczył  uchwały w sprawie regulaminu 
przyznawania  dodatku  za  wysługę  lat  nauczycielom  zatrudnionym  w 
placówkach oświatowych Gminy Wisznia Mała. Przewodniczący Rady Gminy 
Henryk  Idaczyk  poprosił  o  zabranie  głosu  Zastępcę  Wójta  Jakuba 
Bronowickiego,  który  poinformował,  że  radni  będą  dzisiaj  debatować  nad 
kolejnym  regulaminem,  który  przeszedł  już  procedurę  uzgadniania   ze  
związkami zawodowymi. Zastępca Wójta w sposób szczegółowy omówił każdy z  
paragrafów  uchwały.  Stwierdził,  że  dodatek  za  wysługę  lat  przysługuje 
nauczycielom zgodnie z art.33 ust.1 Karty Nauczyciela. Jest on wypłacany po 4  
latach pracy  w wysokości  4%.  Dodatek za  wysługę  lat  przysługuje  za  okres 
urlopu dla  poratowania  zdrowia  oraz  za  dni,  za  które  nauczyciel  otrzymuje 
wynagrodzenie. Dodatek ten przysługuje również za dni nieobecności w pracy z  
powodu niezdolności  do  pracy  wskutek  choroby  lub  konieczności  osobistego 
sprawowania  opieki  nad  dzieckiem  lub  chorym  członkiem  rodziny,  za  które  
nauczyciel otrzymuje wynagrodzenie lub zasiłek z ubezpieczenia społecznego –  
mówił J. Bronowicki. Dodatek za wysługę lat nie stanowi jednak podstawy do 
naliczenia  zasiłku  z  ubezpieczenia  społecznego  i  wynagrodzenia  za  czas  
choroby.  Potwierdzenie  nabycia  prawa  do  dodatku  za  wysługę  lat  oraz  
wysokości tego dodatku określa nauczycielowi – dyrektor placówki oświatowej,  
a dyrektorowi szkoły – Wójt Gminy – powiedział Z-ca Wójta.
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie regulaminu przyznawania 
dodatku za wysługę lat nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych 
Gminy  Wisznia  Mała.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  otrzymała  nr 
IV/XXX/191/05. Stanowi ona załącznik nr 4 do protokołu z obrad Rady Gminy .
     Następny  punkt  programu dotyczył  uchwały  w sprawie  wysokości  oraz  
szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielskiego  dodatku 
mieszkaniowego. Przewodniczący obrad oddał głos Zastępcy Wójta p. Jakubowi  
Bronowickiemu, który poinformował radnych, iż jest to świadczenie socjalne,  
które  nie  podlega  uzgodnieniu  ze  związkami  zawodowymi,  ale  tylko 
opiniowaniu.  Następnie  Z-ca Wójta cytował poszczególne paragrafy  projektu  
uchwały i omawiał je szczegółowo. Radni dowiedzieli się m.in., że nauczycielski  
dodatek mieszkaniowy przysługuje nauczycielowi,  posiadającemu kwalifikacje  
do zajmowania stanowiska nauczyciela, zatrudnionemu w wymiarze nie niższym 
niż połowa obowiązującego wymiaru zajęć w szkole położonej na terenie Gminy  
Wisznia Mała. Nauczycielowi dodatek ten przyznaje dyrektor szkoły, natomiast  
dyrektorowi –Wójt. Dodatek mieszkaniowy przyznaje się w zależności od liczby  
członków rodziny nauczyciela zamieszkałych wspólnie w lokalu mieszkalnym.  



Miesięczna wysokość tego dodatku wynosi dla 1 osoby 20 zł, dla 2 osób 25 zł,  
dla 3 osób-30 zł dla 4 i więcej osób 35 zł. Zastępca Wójta poinformował także,  
że nauczycielowi i jego współmałżonkowi (będącemu także nauczycielem) stale  
z nim zamieszkującemu przysługuje jeden dodatek w wysokości określonej w § 2  
pkt.3 małżonkowie wspólnie określają pracodawcę,  który będzie im wypłacał  
dodatek.  Nauczycielowi,  który  jest  zatrudniony  w kilku  szkołach  przysługuje  
tylko  jeden  dodatek  –  powiedział  Jakub  Bronowicki.  Radni  nie  wnieśli  
zastrzeżeń do przedłożonego projektu. Przewodniczący odczytał projekt uchwały 
w  sprawie  wysokości  oraz  szczegółowych  zasad  przyznawania  i  wypłacania  
nauczycielskiego  dodatku  mieszkaniowego.  Uchwała  została  przyjęta  
jednogłośnie  i  otrzymała  nr  IV/XXX/192/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  5  do  
protokołu z obrad Rady Gminy.
     Kolejne punkty programu sesji dotyczyły uchwał w sprawie wystąpień o  
ustalenie  nazwy obiektu fizjograficznego o nazwie  Wiszniak oraz o ustalenie 
nazw miejscowości Biskupice, Cienin i Raków. Głos zabrał Z-ca Wójta, który 
przypomniał radnym, iż nad tymi uchwałami debatowali na poprzedniej sesji,  
ale w związku z uwagą Wojewody Dolnośląskiego odnośnie terminu wejścia w 
życia należy podjąć je na nowo. Trzeba zaznaczyć – mówił J. Bronowicki, że  
uchwały te stanowią jednocześnie wniosek do Ministra Rolnictwa i Gospodarki  
Żywnościowej i dobrze byłoby, gdyby bezpośrednio z ich treści wynikało kiedy 
wchodzą w życie. Radni nie wnieśli uwag.
Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  wystąpienia o ustalenie  
nazwy obiektu fizjograficznego Wiszniak. Uchwała została przyjęta jednogłośnie 
i otrzymała nr IV/XXX/193/05. Stanowi ona załącznik nr 6 do protokołu z obrad 
Rady Gminy.
Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  wystąpienia o ustalenie  
nazwy  miejscowości  Biskupice.  Uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie  i  
otrzymała nr IV/XXX/194/05. Stanowi ona załącznik nr 7 do protokołu z obrad 
Rady Gminy. 
Przewodniczący odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  wystąpienia o ustalenie  
nazwy miejscowości Cienin. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała 
nr  IV/XXX/195/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  8  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wystąpienia o ustalenie  
nazwy miejscowości Raków. Uchwała została przyjęta jednogłośnie i otrzymała 
nr  IV/XXX/196/05.  Stanowi  ona  załącznik  nr  9  do  protokołu  z  obrad  Rady  
Gminy.
    Ostatnim punktem porządku obrad były sprawy różne. Przewodniczący obrad 
oddał  głos  radnemu  Janowi  Kwaśnica,  który  poinformował,  że  ze  składek  
radnych i sołtysów naszej gminy uzbierano kwotę 410 zł. Pieniądze te zostaną  
wpłacone  na  konto  Caritas  Polska  z  przeznaczeniem  na  pomoc  dla  ofiar  
tsunami w Azji.



    Następnie  głos  zabrał  Wójt  Gminy  Wisznia  Mała  Stanisław Moik,  który  
poinformował,  że  odbyło  się  spotkanie  z  Prezesem  Centrum  Hurtu  Rolno-
Spożywczego, w wyniku którego ustalono potrzebę zorganizowania szkolenia dla  
rolników z terenu naszej  gminy na temat  możliwości  współpracy z  Centrum.  
Termin tego spotkania wyznaczono na dzień 03 marca 2005 r. w OKSiR. Wójt  
Gminy zaprosił do uczestnictwa w szkoleniu nie tylko radnych i sołtysów, ale  
przede wszystkim zainteresowanych rolników. Poinformował,  że  na spotkaniu  
zostaną  poruszone  ważne  tematy  także  dotyczące  działalności  grup 
producenckich.
    Wójt Gminy Stanisław Moik przypomniał o mającym się odbyć spotkaniu 
sołtysów.  Zaapelował  również  o  przeprowadzenie  konsultacji  społecznych  w 
sprawie  statutów  sołectw.  Niezmiernie  ważnym  jest,  aby  w  protokołach  z  
przeprowadzenia tych konsultacji znalazła się liczba mieszkańców upoważniona 
do podejmowania prawomocnych uchwał.
   Radny Jan Kwaśnica zasygnalizował istnienie poważnego problemu jakim jest  
rozjeżdżanie wałów przeciwpowodziowych w  miejscowości Krzyżanowice.
    Innym ważnym problemem podniesionym przez panią Danielę Ciecierską,  
członka  Dolnośląskiej  Izby  Rolniczej  jest  problem  zakupu  przez 
zainteresowanych  rolników  gruntów  będących  we  władaniu  Agencji  
Nieruchomości Rolnych. Wójt Gminy Stanisław Moik stwierdził, że jeżeli rolnicy 
wyrażą chęć zakupu tych gruntów to  na terenie gminy zostanie zorganizowane  
spotkanie z przedstawicielami ANR.
     Wobec wyczerpania się porządku obrad i braku innych zapytań ze strony  
radnych Przewodniczący Rady Gminy zakończył sesję o godz. 12.30.

                                                                                     Podpisał :

Protokołowała: 


